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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DISTRICTE NÚM. 10  

NORD 

En el Centre Cívic de Jubalcoi, situat en la partida de Jubalcoi, camí de Salades, Pol. 2 núm. 2036, a 1 

d'octubre de 2024, a les 19.30 hores, es porta a efecte en segona convocatòria la reunió, en sessió ordinària 

de la Junta Municipal del Districte núm. 10, d'acord amb el que disposa l'article 13.1 del Reglament Orgànic 

de Districtes i Juntes Municipals de l'Ajuntament d'Elx. 

Presidix la reunió la presidenta del Districte, Laura Sánchez Brotons, assistida per la funcionària de la 

Regidoria de Participació i Districtes, Silvia Peral Gómez; actua com a secretària la funcionària d'esta 

Regidoria, Manuela Quinto Vives. 

Hi assistixen  

Dels vocals proposats pels grups polítics, amb representació municipal: 

a) Pel Grup Municipal Popular: 

- Irene Ruiz Nortes (regidora-presidenta del Districte) 
- Laura Sánchez Brotons 
- Olivia Bolívar Martín 
- Trinitario Agulló Piñol 
- Jacinto Alemañ Chazarra 
 
b) Pel Grup Municipal Socialista: 

- Adoración Martínez Román 
- Samuel Bernal Mirón 
- Ramón Benito Sevilla 
- Fe Saiz López 
 
c) Pel Grup Municipal Vox:  

- Antonio José Cuenca Sánchez  
 

d) Pel Grup Municipal Compromís:  

- Vicent Ripoll Esclapez 

 

Vocal en representació de les associacions de l’àmbit territorial del Districte: 

- Josefa Martí Martínez 
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Representants de l’Alcaldia en les pedanies: 

 Partida la Penya de les Àguiles: Alejandro Salgado Tejela 

 Partida Ferriol i les Vallongues: Gregorio Pastor Martínez 

 Partida Altabix: Francisco José Sánchez Brotons 

 Partida la Gàl·lia: M. Dolores Lifante Rodríguez 

Partida Jubalcoi i Salades: José Vicente Blasco Marco 

Partida Carrús: Matilde Baño Caballero 

 Partida Santa Anna: Leocadia Olivares Pérez de Tudela 

 

Del personal municipal: 

 Tècnica de Participació i Districtes: Silvia Peral Gómez 

Secretària: Manuela Quinto Vives 

Assessora de Districtes: Manuela Mora Pascual 

Regidor de Pedanies: Raúl Sempere Durá 

 

No hi assistixen: 

Vocal pel Grup Municipal Socialista: Tomás Torres Piñero 

Vocal pel Grup Municipal Vox: Joaquín Morales Palao 

 

 La presidenta del Districte saluda els assistents i cedix la paraula a la secretària del Districte Manuela 

Quinto Vives, que informa del fet que la sessió serà gravada als efectes de transcriure l’acta. Seguidament, 

verifica l’assistència dels membres de la Junta Municipal de Districte i comprovat que existix quòrum suficient 

per a la vàlida constitució del Ple, comença la sessió. 

Amb caràcter previ, pregunta als vocals i públic assistent si desitgen intervenir en el torn de precs i 

preguntes, especificant que este torn serà sobre temes diferents a les propostes presentades. 

Sol·liciten la intervenció en el torn de precs i preguntes les següents persones: 

1. Vicent Ripoll Esclapez, vocal del Grup Municipal Compromís 

2. El president de l’associació de Bonavista 
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3. Vicent Estrada, representant de l’associació Salades-Jubalcoi 

4. Luisa María Méndez González, veïna de Salades  

La secretària recorda que cada intervenció tindrà una duració màxima de 5 minuts. A continuació, cedix 

la paraula a la presidenta, Laura Sánchez Brotons. Comença la sessió comunicant que l'alcalde pedani de 

Jubalcoi-Salades, Manuel Martínez García, va presentar la seua dimissió per motius personals. És per això 

que ha sigut nomenat alcalde pedani de Jubalcoi-Salades: José Vicente Blasco Marco, que va ser el segon més 

votat en les eleccions de representants a l'Alcaldia en pedanies. Li dona la benvinguda a la Junta i comença a 

tractar els diferents punts previstos en l'orde del dia. 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 

La presidenta cedix la paraula a la secretària, que Informa que l’acta que s’ha remés amb la convocatòria 

presenta dos errors materials:  

En el punt número u, on diu: aprovació de l’acta de la sessió anterior, de 27 de juny de 2024”, ha de dir: 

“aprovació de l’acta constitutiva de 11 de març de 2024”. 

Així mateix, en el punt 2.2, cap al final, quan s'esmenta a Manuela Mora Pascual com a assessora de la 
Regidoria de pedanies, ha de dir: “assessora de la Regidoria de Districtes, Emergències, Mercats, Mercats 
ambulants i Cementeris.” 

A les 19.50 hores s'hi incorporen dos vocals, Olivia Bolívar Martín, vocal del Grup Municipal Popular, i 
Antonio José Cuenca Sánchez, vocal del Grup Municipal Vox 

Dit l'anterior, i tractant-se d'errors materials, que no modifiquen el contingut de l'acta, la presidenta del 
Districte sotmet a votació l'aprovació de l'acta, prèviament remesa juntament amb la convocatòria, amb les 
rectificacions al·ludides. 

Vots a favor: 14 (5 vocals del Grup Municipal Popular, 1 vocal del Grup Municipal Vox, vocal representant 
de les associacions i 7 representants d'Alcaldia en pedanies). 

Vots en contra: 0. 

Abstencions: 5 (4 vocals del Grup Municipal Socialista i el vocal del Grup Municipal de Compromís). 

Queda aprovada l'acta per majoria de 14 vots. 

 

2.- INFORME DE LA PRESIDENTA 

2.1 Desglossament de pressupost 

Es passa a informar per part de la presidenta sobre els gastos realitzats des de l’última Junta del 27 de 

juny de 2024. 
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El crèdit disponible en la última sessió pujava a: 75.292,63 €, pugen els gastos realitzats des d’aleshores 

a: 5.847,37 €. L’import detallat d’estos és el següent: 

 Col·laboració en ruta senderista del barranc del Grifo: 566,15 € 

 Festes de la pedania de Santa Anna: 1.100 € 

 Festes de Sant Jaume de la Penya de les Àguiles: 3.729,89 € 

 Setzena volta ciclista de la Penya de les Àguiles: 451,33 € 

Realitzats estos gastos, en col·laboració amb les distintes associacions del Districte per a la realització 

d’activitats en interés del Districte, el crèdit disponible és de: 69.445,26 €. 

 

3.- PROPOSTES DE LA PRESIDENTA 

3.1 Calendarització de la data de la següent sessió ordinària del Ple 

La presidenta del Districte sotmet a votació la data proposada per a la següent sessió ordinària per a l’11 

de desembre de 2024, i queda per concretar el lloc i l’hora de la seua celebració. 

La proposta s’aprova per unanimitat dels assistents. 

 

3.2 Debat i votació per a aprovació de la instal·lació de limitadors de velocitat en partida les Vallongues 

La presidenta, Laura Sánchez Brotons, exposa la proposta, consultiva o de necessitat d'actuacions en el 

Districte, dirigida a altres regidories, que consistix a: valorar la necessitat d'instal·lar ressalts o limitadors de 

velocitat en determinats camins o carreteres de la pedania de les Vallongues. Explica que esta proposta sorgix 

arran de les sol·licituds de diversos veïns que han manifestat la seua preocupació per l'excés de velocitat dels 

vehicles en trams rectes. Assenyala que, per a garantir la seguretat viària, seria convenient realitzar un estudi 

tècnic amb la finalitat de determinar les ubicacions més adequades per a la col·locació d'estos elements. 

Tot seguit, els presents obrin un debat sobre l'abast i la naturalesa de les propostes que poden presentar-

se en la Junta de Districte, així com les limitacions pressupostàries i competències municipals associades. 

Matilde Baño Caballero, representant de l'Alcaldia de la pedania de Carrús, intervé i sol·licita que es 

realitzen aclariments sobre les diferències entre els tipus de propostes i com es prioritzen les inversions en 

el Districte. 

Pren la paraula la tècnica de Participació i Districtes, Silvia Peral, que explica els tipus de propostes que 

poden fer-se en les Juntes Municipals: 

Propostes relatives a activitats culturals, socials, esportives, lúdiques i festives finançades amb la partida 

pressupostària assignada inicialment al districte, de gastos corrents, i propostes consultives o de necessitat 

d'actuacions en el Districte, dirigides a altres regidories, per al seu estudi i valoració tècnica. 
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A més, actualment, també està disponible una partida de gastos d'inversió per a tots els districtes. 

Seguidament, es manifesta per part dels presents algunes inquietuds sobre l'assignació equitativa dels 

fons i el procediment per a canalitzar propostes a altres àrees municipals, com ara pedanies. 

Pren la paraula la regidora-presidenta, Irene Ruiz Nortes, per a matisar que, fins a setembre de 2024, els 

districtes només comptaven amb partides de gasto corrent, la qual cosa limitava la possibilitat de realitzar 

inversions. Amb la incorporació d'una nova partida pressupostària, ara és possible proposar projectes 

d'inversió, sempre que puguen executar-se dins del breu període restant de l'any. Destaca que qualsevol 

proposta consultiva ha de ser avaluada tècnicament per les àrees municipals competents. 

En finalitzar el debat, es recorda que les propostes consultives, com la que es debat en este punt, 

instal·lació de ressalts o limitadors de velocitat en el camí de les Vallongues a Ferriol, seran traslladades a la 

regidoria corresponent per a la seua valoració tècnica i, a més, es recorda que les propostes d'inversió han 

de ser executables abans de finalitzar l'any, a causa de les limitacions del calendari pressupostari. S'aclarix 

que la proposta es referix al camí de Ferriol, just el que baixa del camp de golf. 

A les 20.10 hores, abandona la sala Fe Saiz, vocal del Grup Municipal Socialista. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, se sotmet a votació la proposta, i s'obté 

el següent resultat: 

Vots a favor: 17 (5 vocals del Grup Municipal Popular, 3 vocals del Grup Municipal Socialista: Adoración 

Martínez Román, Samuel Bernal Mirón i Ramón Benito Sevilla, vocal del Grup Municipal Compromís, vocal 

representant de les associacions, representant a l'Alcaldia de la Penya de les Àguiles, de partida Ferriol i les 

Vallongues, partida d'Altabix, partida de la Gàl·lia, partida de Jubalcoi i Salades i partida Santa Anna). 

Vots en contra: 0. 

Abstencions: 1 (la representant de l'alcalde en la pedania de Carrús). 

És aprovada la proposta per majoria de 17 vots. 

3.3 Debat i votació de la proposta sobre la necessitat d’actuació en el parc enfront del Centre Cívic de 

la Penya de les Àguiles 

La presidenta, Laura Sánchez Brotons, presenta una proposta consultiva per al seu trasllat a altres 

regidories. La proposta consistent a realitzar una actuació sobre el parc situat enfront del Centre Cívic de la 

Penya de les Àguiles, referida a la necessitat de condicionament i el canvi d'ubicació de la pista de petanca, 

així com la necessitat d'una altra pista, tot això en atenció a les queixes i sol·licituds dels veïns i usuaris de 

l'espai. 

Cedix la paraula a l'alcalde pedani de la Penya de les Àguiles, Alejandro Salgado Tejela, que explica les 

mancances actuals del parc, en què destaca: la falta d'instal·lacions adequades per a persones majors i la 
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conveniència de fer més pistes de petanca en un altre lloc més adequat, ja que el que hi ha no té una ubicació 

òptima ni és suficient. 

Fa referència, així mateix, a l'absència d'espais juvenils que permeten als joves entre 15 i 22 anys realitzar 

activitats recreatives o esportives, per la qual cosa es fa botelló i això genera actes vandàlics, danys a mobiliari 

urbà i vidres del centre social. També al·ludix a la necessitat de millorar els camins d'accés al parc, ja que 

alguns són de terra o pedra, i dificulten el trànsit de persones majors o amb mobilitat reduïda. Suggerix la 

seua pavimentació amb ciment o arena d'alber. Un altre problema és l'escassetat de bancs, considera que 

cal instal·lar més bancs al parc perquè les persones majors puguen descansar. També referix la necessitat de 

l'aprofitament dels monticles de terra en unes certes àrees del parc, que podrien anivellar-se per a 

augmentar les zones transitables. 

Pren la paraula la presidenta i assenyala que la proposta inclou una avaluació tècnica per a dur a terme 

una actuació integral al parc. Este estudi considerarà totes les necessitats exposades com la millora 

d'accessos, la instal·lació de noves pistes, l'ampliació de mobiliari urbà, i l'habilitació d'espais per a joves. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, són sotmeses a votació i la proposta 

sobre la necessitat d'actuació sobre el parc que hi ha enfront del Centre Cívic de la Penya de les Àguiles, amb 

el següent resultat: 

Vots a favor: 16 (5 vocals del Grup Municipal Popular,3 vocals del Grup Municipal PSOE, vocal del Grup 

Municipal Compromís, vocal representant de les associacions, i 6 representants d'Alcaldia en les pedanies de 

la Penya de les Àguiles, Ferriol i les Vallongues, Altabix, la Gàl·lia, Jubalcoi i Salades i Santa Anna). 

Vots en contra: 0. 

Abstencions: 2 (Antonio José Cuenca, vocal del Grup Municipal Vox i la representant de l'alcalde en la 

pedania de Carrús). 

La proposta queda aprovada per majoria de 16 vots a favor. 

3.4 Debat i votació de la proposta sobre la col·laboració amb els gastos de la festa de Nadal de 

l’associació de veïns de Buenos Aires 

La presidenta, Laura Sánchez Brotons, presenta una proposta de gasto destinada a col·laborar amb 

l'activitat dirigida als veïns de la pedania per a la festa de Nadal organitzat per l'associació de veïns de la 

urbanització Buenos Aires. 

Explica que l'activitat està programada per al 22 de desembre de 2024 i té com a objectiu oferir una 

celebració nadalenca per als veïns, especialment dirigida als xiquets de la zona. Durant l'esdeveniment, està 

prevista la visita de Pare Noel, que entregarà regals als xiquets. 

Se cedix la paraula al president de l'Associació de Veïns de la Urbanització Buenos Aires, Juan Manuel 

Moraga, que explica que l'activitat està oberta a tots els xiquets de la zona. 
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El pressupost de l'activitat és de 1.484 €, inclou l'actuació de “Gatetemón”, un grup de música infantil. 

Amb esta activitat es fomenta la participació comunitària i es contribuïx a enfortir els llaços veïnals. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, se sotmet a votació, amb el següent 

resultat: 

Vots a favor: 17 (5 vocals del Grup Municipal Popular, 4 vocals del Grup Municipal PSOE, vocal del Grup 

Municipal Compromís,1 vocal del Grup Municipal VOX, la vocal representant de les associacions, i 5 

representants d'Alcaldia en les pedanies de la Penya de les Àguiles, Ferriol i les Vallongues, Carrús, Jubalcoi i 

Salades i la Gàl·lia). 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 2 (representant de l'Alcaldia de Santa Anna i d'Altabix). 

La proposta és aprovada per majoria de 17 vots. 

 

4.- PROPOSTES DELS VOCALS 

4.1 Debat i votació, proposta vocal representant d’Alcaldia a Ferriol i les Vallongues sobre l’asfaltatge 

del camí de Ferriol a les Vallongues i del camí que passa per sota d’Urbaser 

La presidenta, Laura Sánchez Brotons, cedix la paraula al representant de l'Alcaldia en la partida de Ferriol 

i les Vallongues, Gregorio Pastor Martínez, perquè expose la proposta. 

En la seua proposta pretén millorar les condicions dels camins en les partides de Ferriol i les Vallongues, 

incloent-hi el camí que passa per sota de les instal·lacions d'Urbaser, que és el camí de València. Assenyala 

que diversos camins de la zona presenten una deterioració significativa, la qual cosa dificulta el trànsit de 

vehicles i vianants. La proposta consistix a traslladar a la regidoria corresponent la sol·licitud per a realitzar 

un estudi tècnic sobre l'asfaltatge d'estos camins, amb l'objectiu de millorar les infraestructures viàries i 

facilitar-hi l'accés. Així mateix, explica que, la necessitat d'asfaltatge ha sigut reiterada pels veïns, que han 

manifestat preocupació per les condicions actuals dels camins. Esmenta que l'objectiu és assegurar solucions 

duradores i evitar els problemes recurrents provocats pel mal estat del terreny. 

El vocal del Grup Municipal de Compromís, Vicent Ripoll Esclapez, realitza una proposta de millora, i és 

que convindria que l'Ajuntament traslladara a Urbaser la situació perquè busque solucions, ja que és part del 

problema. A més, indica que l'asfaltatge caldria evitar-lo, existixen solucions igualment vàlides. 

Seguidament, la presidenta indica que la proposta serà traslladada com una proposta consultiva a la 

regidoria corresponent, incloent-hi el trasllat a Urbaser de la situació com a millora. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, se sotmet a votació amb el següent 

resultat: 
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Vots a favor: 18. 

Abstencions: 1 (la representant d'Alcaldia en la pedania de Carrús). 

La proposta és aprovada majoria de per 18 vots a favor. 

4.2 Debat i votació, proposta de la vocal representant de les associacions sobre instal·lació de 30 fanals 

solars en la partida de les Vallongues 

La presidenta, Laura Sánchez Brotons, presenta la proposta de la vocal representant de les associacions, 

Josefa Martí Martínez, sobre la instal·lació de 30 fanals solars en la partida de les Vallongues i li cedix la 

paraula. 

La vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, presenta la proposta consultiva per a la 

instal·lació de 30 fanals solars en la partida de les Vallongues, amb l'objectiu de millorar la il·luminació en 

àrees específiques de la zona que manquen de suficient visibilitat durant la nit. La proposta sorgix de les 

necessitats identificades pels veïns de les Vallongues i busca proporcionar una solució sostenible mitjançant 

l'ús de fanals solars. 

La vocal representant de les associacions destaca que esta iniciativa beneficiarà tant a residents com a 

usuaris de les infraestructures locals. Explica que la proposta és el resultat de reunions prèvies mantingudes 

amb representants d'associacions locals, on es va prioritzar esta acció enfront d'altres necessitats. A més, 

assenyala que és important millorar la comunicació entre els membres de la Junta per a evitar duplicitats o 

falta d'informació sobre les propostes presentades. 

La presidenta aclarix que es tracta d'una proposta consultiva, la qual cosa implica que serà traslladada 

als tècnics municipals per a la seua avaluació i estudi de viabilitat, que es realitzarà un seguiment de l'estat 

de la proposta en futures juntes per a mantindre informats els vocals sobre el seu progrés. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, se sotmet a votació amb el següent 

resultat: 

Vots a favor: 17. 

Vots en contra: 1 (representant de l'Alcaldia en la partida de Ferriol i les Vallongues). 

Abstencions: 1 (representant de l'Alcaldia en la partida de Carrús). 

La proposta és aprovada per majoria de 17 vots a favor. 

 

4.3 Debat i votació, proposta de la representant de les associacions sobre la substitució de quatre 

finestres en el Centre Cívic de Jubalcoi-Salades 
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La presidenta cedix la paraula a la vocal representant de les associacions, Josefa Martí Martínez, per a la 

seua exposició, que explica que es tracta de substitució de quatre finestres en el Centre Cívic de Jubalcoi-

Salades i la instal·lació d'un sistema de climatització en este centre. 

La proposta contempla la instal·lació de quatre finestres d'alumini grans per a millorar l'aïllament tèrmic 

de l'edifici, així com la col·locació d'un aparell d'aire condicionat per a optimitzar la climatització de l'espai. 

Esta millora té com a objectiu incrementar la comoditat dels usuaris del centre, especialment durant les 

activitats comunitàries. Així mateix, esta necessitat és identificada pels membres de l'associació Santa 

Bàrbara, que han assenyalat les deficiències actuals en l'aïllament i la ventilació del centre. Explica que la 

substitució de les finestres contribuirà a reduir el consum energètic i millorar les condicions d'ús de l'espai. 

Intervé el representant d'Alcaldia de Jubalcoi Salades, José Vicente Blasco Marco, i explica que el tema 

de les finestres està en procés d'instal·lació, el concurs es va fer al desembre i ja s'ha adjudicat, considera 

que en un parell de setmanes estaran les finestres. 

Exposat l'anterior i, després de les intervencions realitzades en el debat, se sotmet votació la proposta, 

amb el següent resultat: 

Vots a favor: 18. 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 1 (representant de l'Alcaldia a Carrús). 

La proposta és aprovada per majoria de 18 vots a favor. 

 

4.4 Debat i votació, proposta del grup socialista sobre millora de la qualitat de vida en les pedanies del 

Districte 

La presidenta, cedix la paraula a la vocal del grup socialista, Adoración Martínez Román, perquè expose 

la proposta. 

Se l'informa que la proposta ha arribat per seu de manera incompleta, únicament s'indica: “Una millora 

real de les pedanies i millor qualitat de vida i de l'entorn de tot el veïnat d'estes incloent-hi les famílies que 

viuen en cases disseminades.” Este fet és corroborat per la secretària del Districte. 

La vocal del Grup Municipal Socialista, Adoración Martínez Román, manifesta que la proposta era més 

àmplia del que ha arribat per seu, ressalta que es tracta d'una proposta genèrica on es reflectien diverses 

coses, entre les quals: el mal estat dels camins en la pedania de Santa Anna, on sol·liciten que es tire llast, el 

desig que es reactive el servici taxi compartit en les zones disseminades, on ni tan sols arriba l'autobús, i 

sobre el desbrossament dels vessants dels camins, proposa que els camins s'esbrossen d'extrem a extrem. 

Així mateix, explica que en les pedanies existixen moltes àrees desateses que requerixen intervencions 

per a millorar la seua infraestructura i servicis bàsics. Destaca que la deterioració de camins afecta greument 
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la mobilitat i la qualitat de vida dels veïns i subratlla que la falta de transport públic o de servicis alternatius 

com el taxi compartit perjudica principalment els veïns majors i vulnerables. 

La presidenta, així mateix, indica que encara que la proposta és de caràcter genèric i la documentació 

presentada no està completa, pot traslladar-se com una proposta consultiva a la Regidoria de Pedanies per 

a la seua avaluació i possible implementació. Recorda que el seguiment de les propostes aprovades es 

realitzarà en futures juntes. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, la proposta se sotmet a votació amb el 

següent resultat: 

Vots a favor: 18 

Vots en contra: 0 

Abstencions: representant de l'Alcaldia de la partida de Carrús. 

La proposta és aprovada per majoria de 18 i s'acorda donar trasllat a la Regidoria de Pedanies per a 

valorar la necessitat d'estes actuacions.  

 

4.5 Debat i votació, proposta del grup Compromís sobre la recuperació de la partida de Pressupostos 

Participatius en el pressupost municipal de 2025 

La presidenta cedix la paraula al vocal del Grup Municipal Compromís, Vicent Ripoll Esclapez, perquè 

defenga la seua proposta. Explica que presenta una proposta per a recuperar el sistema de pressupostos 

participatius, que va estar en funcionament en anys anteriors i que, segons exposa, fomentava la participació 

directa de la ciutadania en l'assignació de recursos municipals. L'objectiu és reprendre el model de 

pressupostos participatius com a alternativa al sistema actual de gestió dels districtes, que considera resulta 

més senzill, sense exclusió del sistema de districtes. 

Seguidament, el vocal representant del Grup Municipal Compromís argumenta que el model anterior 

permetia als veïns prioritzar les seues necessitats i prendre decisions consensuades sobre el destí dels fons. 

La presidenta pregunta si hi ha algú que vulga aportar alguna cosa més sobre la proposta del vocal de 

Compromís. 

Tot seguit, La regidora-presidenta del Districte, Irene Ruiz Nortes, expressa que tots dos sistemes tenen 

avantatges i desavantatges, i assenyala que el sistema actual de districtes està en una fase d'adaptació. Defén 

que el sistema dels districtes ha demostrat ser efectiu en altres municipis, on el model està funcionant 

adequadament. Seguidament, explica que la posada en marxa del Reglament de Districtes busca precisament 

desconcentrar la gestió municipal i fer-la més àgil. Aclarix que encara que el sistema actual és diferent del 

dels pressupostos participatius, permet prioritzar les necessitats veïnals amb un enfocament pràctic i 

consensuat. Aclarix també que este sistema no és únicament per a sufragar festes, com s'està dient. 
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El vocal representant del Grup Municipal Compromís insistix que no es tracta d'una alternativa, sinó de 

compatibilitzar tots dos sistemes, pressupostos participatius i l'actual model dels districtes. 

Intervé l'assessora de Districtes, Manuel Mora, que es troba entre els assistents, per a defendre l'actual 

model de districtes, com un sistema nou, que ve funcionant en altres ajuntaments com ara Múrcia, que els 

pressupostos participatius no estaven funcionant i la gestió a través dels districtes, en la seua opinió, és una 

alternativa per la qual l'actual equip de Govern ha decidit apostar i que cal donar-li temps perquè s'ha 

demostrat que funciona. 

Seguidament, intervé la vocal del Grup Socialista, Adoración Martínez, per a manifestar el seu desacord 

en què els pressupostos participatius no funcionaven, referix que no es poden menysprear, ja que tot depén 

del prisma amb què es veja. 

Pren la paraula la representant de l'Alcaldia de Santa Anna, Leo Olivares, que mostra el seu 

descontentament cap als pressupostos participatius, ja que encara està esperant que es facen coses que es 

van acordar amb els pressupostos participatius en els últims anys. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les aportacions realitzades, se sotmet a votació la proposta, amb 

el següent resultat: 

Vots a favor: 6 (vocal del Grup Municipal Compromís, 4 vocals del Grup Municipal PSOE i la representant 

de l'Alcaldia de Carrús). 

Vots en contra: 11 (5 vocals del Grup Municipal Popular, 1 vocal del Grup Municipal Vox i 5 representants 

de l'Alcaldia de la Penya de les Àguiles, Altabix, la Gàl·lia, Jubalcoi i Salades i Santa Anna). 

Abstencions: 2 (representant de l'Alcaldia en la partida de Ferriol i les Vallongues i la vocal representant 

de les associacions). 

La proposta és rebutjada per majoria de vots en contra. 

4.6 Debat i votació, proposta del Grup Compromís sobre la contaminació acústica en les pedanies 

de Jubalcoi i Salades 

La presidenta cedix la paraula al vocal representant del Grup Municipal Compromís, Vicent Ripoll 
Esclapez, per a defendre la seua proposta. 

El vocal del Grup Compromís presenta una proposta relacionada amb la contaminació acústica 
ocasionada per una empresa, Tempe, situada al parc empresarial d'Elx, comenta que s'està generat molèsties 
als veïns de Jubalcoi i Salades, a causa del soroll constant produït per la maquinària en la seua planta, 
considera que l'Ajuntament hauria de prendre mesures fent ús de les seues competències i l'Ordenança de 
Protecció Contra la Contaminació Acústica vigent. 

La proposta busca iniciar una comunicació formal amb l'empresa, sol·licitar que prenguen mesures 
addicionals per a reduir el soroll i, si escau, complir amb les normatives de contaminació acústica vigents. 
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La presidenta Laura Sánchez Brotons cedix la paraula a José Vicente Blasco Marco, representant de 
l'Alcaldia en la partida de Jubalcoi-Salades, que confirma que ha rebut queixes similars d'altres veïns, que 
també han notat el soroll en hores inapropiades, sobretot entre les 21.00 i les 8.00 hores, quan la maquinària 
roman en funcionament. 

Exposat l'anterior, i tenint en compte les intervencions realitzades, se sotmet a votació la proposta, que 
s'aprova per unanimitat. 

La proposta serà traslladada a la regidoria corresponent per a prendre les mesures necessàries i gestionar 
el contacte formal amb l'empresa. 

 

5.- PRECS I PREGUNTES 

La presidenta inicia el torn de precs i preguntes donant la paraula a les persones que han sol·licitat la 

seua intervenció a l'inici de la sessió. 

Intervé, en primer lloc, el representant de l'associació Bonavista, que planteja la necessitat d'habilitar un 

centre social en una parcel·la municipal situada entre la urbanització Bonavista i Residencial Bonavista. La 

parcel·la està localitzada al costat del Club de Camp i l'associació i el residencial, que representa unes 350 

famílies, considera que seria un espai ideal per a activitats comunitàries, esportives, culturals i socials. 

Sol·liciten que l'Ajuntament estudie la viabilitat del projecte. 

La presidenta pren nota del prec i recorda que este tipus de peticions han de tramitar-se formalment per 

a la seua valoració tècnica. 

Continua el representant de l'associació Bonavista que, aprofitant la presència de Manuela Mora, 

assessora de la Regidoria de Districtes i del regidor de Pedanies, Raúl Sempere, sol·licita informació sobre 

l'estat d'una proposta prèvia relacionada amb l'asfaltatge de carrers en mal estat, incloent-hi el passeig de 

Ronda, el Carrer Gandia i altres vies. 

El regidor de Pedanies explica que, a causa de les limitacions pressupostàries, la intenció és asfaltar 

almenys un carrer per pedania enguany, prioritzant les vies més deteriorades. Per als carrers no inclosos 

enguany, es buscarà la seua incorporació en el pla d'asfaltatge del pròxim exercici. 

Seguidament, pregunta a l'assessora de Districtes, Manuela Mora, en relació al tema de l'asfaltatge, que 

es va demanar l'adreça de tres carrers que estigueren en pitjors condicions, volia saber si estes han entrat en 

el pla d'asfaltatge, un carrer era passeig de Ronda, una altre era carrer Gandia i un altre Relleu. 

Contesta l'assessora de Districtes que ja que es va respondre en el seu moment el correu. Per part seua, 

el regidor de Pedanies explica com es durà a terme l'asfaltatge als carrers i camins de les pedanies i el 

pressupost de què es disposa. 
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Adoración, com a presidenta de l'Associació de Veïns Camí dels Puços i camins adjacents, prega que 

s'habilite el solar de les antigues escoles com un espai per a activitats esportives, culturals i socials. Suggerix 

que l'espai podria servir per a esdeveniments comunitaris i tallers, especialment per a la població major. La 

proposta inclou la millora del solar i el seu condicionament per a usos múltiples. 

A continuació, intervé Vicent Ripoll Esclapez, vocal representant del Grup Municipal Compromís, que 

sol·licita informació sobre la implementació d'una nova ordenança que regule el medi rural. 

El regidor de Pedanies confirma que la nova ordenança està en desenvolupament i que inclourà mesures 

per a la millora de l'entorn rural. 

Finalment, intervé Luisa María Méndez, veïna de Salades, per a preguntar si es poden plantejar cursos o 

tallers dins del centre cívic de Jubalcoi per a l'any vinent, especialment dirigits a associacions i veïns majors, 

i que tinguen a més un lloc de reunió les associacions i veïns. 

Sobre la partida d'inversió, pregunta si els veïns i associacions poden sol·licitar actuacions per al 

pressupost d'inversió, si hi ha temps per a això, i si és possible establir l'ordre de prioritats. 

A més, suggerix la instal·lació de marquesines en les parades com la carretera de Via Parc, on persones 

majors esperen el transport sense resguard. Se l'informa que la Via Parc no és de l'Ajuntament, és 

competència de la Generalitat Valenciana. El regidor de Pedanies l'informa que el que s'està veient és el tema 

dels fanals en esta zona, concretament la reposició del cablejat d'esta zona. 

Respecte als tallers, la presidenta del Districte respon que qualsevol associació pot sol·licitar l'ús del 

centre cívic per a activitats obertes a la comunitat. 

No havent-hi més assumptes a tractar, a les 21.25 hores, del dia de la data al principi assenyalada, s'alça 

la sessió. 

I per deixar-ne constància, estenc la present acta, segons establix l'article 16 del RODJM, amb el vistiplau 

de la presidenta de Districte. 

 

 

Laura Sánchez Brotons       Manuela Quinto Vives 

Vist i plau: presidenta del Districte     Firma: secretària 
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